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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen felelősség terheli a kormányt a vidrák 
pusztulása miatt és mit tesznek a megmentésük érdekében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 

A hazai  vízi  élőhelyek  folyamatos  pusztulása  miatt  az  európai  vidrák  élőhelyei  is  veszélybe
kerültek.  A  természetes  élőhelyek  visszaszorulásra  egyértelműen  az  ember  tevékenységének
köszönhető. Bár az európai vidrák hazai állománya pillanatnyilag stabil, a faj sérülékennyé válhat,
amennyiben országos szinten nem lépünk fel az élőhelyüket veszélyeztető tényezők ellen.

 

Az európai vidra fokozottan védett faj. Hazai veszélyeztető tényezői a vizes élőhelyek pusztulása,
így  a  Kiskunság  és  Nyírség  kiszáradása,  a  halastavak  számának  csökkenése,  a  vízpartok
lebetonozása,  a  parti  növények  irtása,  a  vízközeli  autóutak  építése  mind-mind  hozzájárul  az
állomány  csökkenéséhez.  De  veszélyt  jelentenek  rájuk  nézve  vizes  élőhelyeken  bekövetkezett
nehézfém (pl. ólom, kadmium), műanyag vagy más a természetes vizekbe kijutó szennyezések, az
orvvadászat (sajnos a vidrákat is fenyegeti,  leginkább a halállományban okozott vélt vagy valós
károkozásai miatt pusztítják őket), illetve a tavak és folyók természetességének csökkenése is.

 

Bár  az európai  vidra hazánkban fokozottan védett  faj,  az  IUCN Vörös Listáján a „Mérsékelten
fenyegetett” kategóriába tartozik, világállománya valószínűleg csökkenő tendenciát mutat. Hazánk
egyelőre  „vidranagyhatalom”,  Európában  az  egyik  legerősebb  állománnyal  büszkélkedhetünk.
Azonban  természetes élőhelyeinek  szennyezése,  így  a  táplálékállatainak  eltűnése  is  érzékenyen
érintheti, valamint egyre több esetben jelent problémát a kisebb vizek vízhozamának csökkenése,



 
esetleges kiszáradása.  

Ezzel  kapcsolatban  szeretném kérdezni  Miniszter  urat,  milyen  felelősség  terheli  a  kormányt  a
vidrák pusztulása miatt és mit tesznek a megmentésük érdekében?

 

Segítő együttműködését előre is köszönöm.
Budapest, 2022. október 14.
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